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نماینده بجنورد تاکید کرد؛

واگذاری آلومینای جاجرم در بازه زمانی ۲ ساله ضروری است
نماینده مردم بجنورد در مجلس شورای اسلامی، ضمن ابراز نگرانی از واگذاری کامل و شتابزده صنعت آلومینای جاجرم بر ضرورت واگذاری تدریجی این

<;br&#47;><br&#47>.صنعت طی پروژهای 2 ساله تاکید کرد

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معدن پیشرو؛ سیدمحمد پاکمهر در گفت وگویی با ابراز نگرانی از واگذاری کامل صنعت آلومینای جاجرم به بخش
خصوصی، گفت: این صنعت برای حدود 5 هزار نفر اشتغال ایجاد کرده است یعنی پنج برابر بیشتر از صنعت پتروشیمی این استان که 950 نفر نیروی
کار دارد و بیش از 200 صنعت کشور نیز به طور مستقیم و غیرمستقیم به آن وابسته هستند بنابراین یکی از صنایع مادر و استراتژیک کشور و تنها

صنعت تولیدکننده پودر آلومینیای ایران و خاورمیانه محسوب میشود.

نیاز برق صنعت آلومینای جاجرم یک پنجم برق مصرفی استان خراسان شمالی را شامل میشود

نماینده مردم بجنورد، راز، جرگلان، مانه، سملقان، گرمه و جاجرم در مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه صنعت آلومینای جاجرم که از 22 سال گذشته
فعالیت خود را آغاز کرده هماکنون با ابر چالشهایی مواجه شده است، ادامه داد: متاسفانه به دلیل ناترازی در حوزه مدیریتی، چالشهای این صنعت
انباشته شده است، کمااینکه با کمبود خوراک بوکسید با عیار بالای 7/3 مواجه شد که از سایر کشورها همچون ترکیه وارد شد، از سوی دیگر هیچگونه

منابع آبی برای این صنعت پیش&lrm;بینی نشده بود که باعث شد آب مورد نیاز برای آن را از طریق چاههای کشاورزی تامین کنند.

وی تصریح کرد: یکی دیگر از ابرچالشهای این صنعت به تامین برق برای آن برمیگردد چرا که یک پنجم برق مصرفی استان خراسان شمالی را شامل
میشود یعنی اگر 500 مگاوات برق در خراسان شمالی مصرف میشود فقط این صنعت به تنهایی 100 مگاوات برق مصرف میکند و متاسفانه به دلیل

کوتاهی و قصور مدیران گذشته آن هیچگونه نیروگاه برق خورشیدی یا حرارتی نیز برای آن احداث نشده است.

این نماینده مردم در مجلس دوازدهم، یادآور شد: هماکنون با توجه به اهمیت و جایگاه این صنعت، تعداد اشتغالی که ایجاد کرده و ابرچالشهایی که
دارد، چطور میتوان آن را به طلبکاران دولت همچون شستا واگذار کرد که تصور میکنند این صنعت سرشار از درآمد است و این در حالی است که

عمری از فعالیت آن گذشته و لازم است سرمایهگذاران در فازهای بعدی این صنعت سرمایهگذاری کنند.

پاکمهر خاطرنشان کرد: ما نگران هستیم واگذاری شتابزده این صنعت مادر و استراتژیک کشور به بخش خصوصی در مدیریت پایدار آن اختلال وارد
کرده و به 5 هزار نانآور خانواده فعال در این بخش و بیش از 200صنایع پاییندست این صنعت آسیب برساند و نگران هستیم که به سرنوشت شوم
لولهگستر اسفراین دچار شود، بنابراین ما با واگذاری شتابزده این صنعت مخالف هستیم اما موافق اصل 44 و حامی سیاست محوری نظام در بحث

خصوصیسازی هستیم.

عضو مجمع نمایندگان استان خراسان شمالی در مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: ما معتقدیم واگذاری این صنعت باید مرحله به مرحله و طی 2 سال
اتفاق بیفتد و وقتی تلفیقی از مدیریت بخش دولتی و خصوصی انجام و پایداری این صنعت تثبیت شد نگرانیها رفع خواهد شد اما با واگذاری کامل و
سریع این صنعت قطعا نگرانیهایی در خصوص بلاتکلیفی در نحوه انجام مسئولیتهای اجتماعی و بیتوجهی به رفع ابرچالشهای این صنعت در

تامین آب، برق و گاز ایجاد میشود بنابراین علاج واقعه قبل از وقوع باید کرد.


